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2021  YILI KASIM AYI FAALİYET RAPORU 
 

PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Odamızca Yürütülen Projeler 
 
Karbon Ayakizi Azaltılması Projesi kapsamında; Karbon Ayakizi Azaltılması Projesi kapsamında 
danışmanlık firmaları ile toplantılar ve görüşmeler yapılmıştır. 
 
SANTEK-Dijital Fuarı kapsamında; 8-10 Aralık 2021 tarihinde gerçekleştirilecek olan SANTEK-
Dijital Fuarı için altyapı hazırlıkları, görsel tasarımları, duyuru ve tanıtım çalışmaları yapılmıştır.   
 
Savunma Sanayi İl Buluşması Etkinliği kapsamında; 8-9 Aralık 2021 tarihinde gerçekleştirilecek 
olan Savunma Sanayi İl Buluşması Etkinliği için duyurular, tanıtımlar ve altyapı hazırlıkları 
yapılmıştır. İkili iş görüşmeleri için randevular verilmeye başlanmıştır. Saha ziyaret programı ve 
randevuları konusunda çalışılmıştır.  
 
İş Sürekliliği ve Mükemmeliyet Merkezi” Projesi kapsamında; 26 Kasım 2021 tarihinde “İş 
Sürekliliği ve Mükemmeliyet Merkezi” Projesi kapsamında TOBB yetkilileri Odamızı ziyaret 
etmiştir.  
 
Oda Görüşleri  
 
12 Kasım 2021 tarihinde “AB Yeşil Mutabakat, Dijital Dönüşüm ve Mesleki Eğitim” konularındaki 
Oda görüşlerimiz YOİKK Toplantısı için TOBB’a iletilmiştir. 
 
AB Bilgi Merkezi Etkinlikleri  
AB Türkiye Gençlik İklim Forumu… 

 
Kocaeli AB Bilgi Merkezi organizasyonu ile gençleri küresel iklim değişikliği karşısında çözüm 
odaklı öneriler üretmeye teşvik etmek amacıyla ‘AB Türkiye Gençlik İklim Forumu' düzenlendi.  
 
Forumun açılış konuşmasını KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu gerçekleştirirken, konuk konuşmacı 
Boğaziçi Üniversitesi İklim Değişikliği ve Politikaları Uygulama ve Araştırma Merkezi’nden Dr. 
Tufan Turp, foruma online bağlanarak iklim değişikliğinin etkileri hakkında detaylı bir sunum 
yaptı.  
 
Forumda üniversiteli gençler; ‘İklim ve Enerji, Ekosistem, Uyum ve Azaltım, Lojistik, Kentleşme, 
Eğitim Meslekler Uzmanlıklar’ başlıklarındaki çalışma atölyelerinde iklim değişikliğini masaya 
yatırdı. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Odamızca Düzenlenen Eğitimler  

 
Elektronik Teşvik Uygulama Sistemi (E-TUYS) ve Çözüm Önerileri… 
 
Kocaeli Sanayi Odası Sanayi Destek Merkezi 
(SADEM) iş birliği ile “Elektronik Teşvik Uygulama 
Sistemi (E-TUYS) ve Çözüm Önerileri” Semineri 4 
Kasım’da düzenlendi. Seminerde; güncel ve 
yürürlükteki teşvik mevzuatı çerçevesinde E-
TUYS (Elektronik Teşvik Uygulama ve Yabancı 
Sermaye Sistemi) uygulama esasları anlatıldı. Bu 
kapsamda karşılaşılan sorunların giderilmesi için 
çözüm önerileri ve yatırımlarda devir ve bir 
yatırımın bütünüyle satışı konuları, yatırım teşvik danışmanı Cemil Aladağ ve yatırım teşvik 
danışmanı Mehmet İnanır tarafından paylaşıldı. 

 
Fırsatlar Ülkesi Macaristan … 
 
Odamız ve HEPA Türkiye (Macaristan İhracatı 
Teşvik Ajansı’nın Türkiye ve Yunanistan’dan 
sorumlu resmi ofisi) iş birliği ile “Fırsatlar Ülkesi 
Macaristan” Semineri 9 Kasım’da  
gerçekleştirildi. 
Macaristan ile iş yapmak isteyen üyelerimize 
yönelik düzenlenen seminerde; Macaristan 
ekonomisi ve sektörleri hakkında genel 
bilgilendirmenin yanı sıra, söz konusu ülkeye 
yatırım olanakları ile Macaristan Eximbank 
tarafından sağlanan finansman desteklerine ilişkin bilgilendirme yapıldı. 
 
Seminere; HEPA Türkiye Genel Müdürü Burak Aktaş, Macaristan Ticari Ateşesi Áron Sipos 
ve Macar Eximbank Türkiye Temsilcisi Arda Tugay katıldı. 
 
İşletmenizi ABD Pazarına Açın… 
 
Kocaeli Sanayi Odası organizasyonunda 
düzenlenen, “İşletmenizi ABD Pazarına Açın” 
konulu seminer, 18 Kasım’da, Chicago Türk 
Ticaret Merkezi Direktörü Eray Ütücü’nün 
sunumuyla, organize edildi. Türk şirketlerinin 
ABD pazarına girişi ve pazarda tutunabilmesi, 
satış, pazarlama, dağıtım ve satış sonrası 
destek konularının ele alındığı, ABD’de 
GoGlobal E-ticaret Satış Platformu imkanının 
anlatıldığı “İşletmenizi ABD Pazarına Açın” 
 seminer, katılımcıların sorularının 
cevaplandırılmasıyla devam etti. 
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Ürün Güvenliği Denetimi ve Tareks İşlemleri … 

 
 
Odamız ve Doğu Marmara Gümrük ve Dış 
Ticaret Bölge Müdürlüğü iş birliği ile 
“Ürün Güvenliği Denetimi ve Tareks 
İşlemleri” Semineri, 25 Kasım’da, Bölge 
Müdür Yardımcısı Şebnem Ilıcalı 
Akgün’un ve Şube Müdürü Cihan 
Yılmaz’ın sunumlarıyla gerçekleştirildi.  

 
 
 

 
Yeşil Anlaşma ve Şirketlerimizin Dünyanın Dönüşüm Yolculuğuna Hazırlanması… 
 

Kocaeli Sanayi Odası Sanayi Destek Merkezi 
(SADEM) iş birliği ile “Yeşil Anlaşma ve 
Şirketlerimizin Dünyanın Dönüşüm Yolculuğuna 
Hazırlanması” Semineri 26 Kasım’da düzenlendi. 
Seminerde; COP 26 Taraflar Konferansı sonrasında, 
dünyanın dekarbonzasyona geçişinde, 
sürdürülebilirlik stratejilerinin oluşturularak, yeni 
bir yönetim modeline dönüşüm süreçlerinin 
rekabet edilebilirlik şablonu içinde ele alındı. 
Seminere konuşmacı olarak, TULIP Sürdürülebilirlik 

Merkezi Eğitim ve Danışmanlık Ltd. Şti. Genel Müdürü Şafak Özsoy katıldı. 
 

Teknopark firmalarının  Havelsan  ile işbirliği çalıştayı … 
 
8-9 Aralık tarihinde gerçekleştirilecek olan Savunma Sanayi Kocaeli İl Buluşması öncesi 29 Kasım 
2021 tarihinde Teknopark firmaları ile Havelsan arasında işbirliği çalıştayı organize edilmiştir. 
Teknopark firmaları kabiliyetleri konusundaki bilgileri HAVELSAN yetkilileri ile paylaşarak  
tanıtımlarını yapmışlardır.  

 
Hazırlanan Raporlar ve Bilgi notları 
 

 Ekonomi ve gündeme ilişkin bilgilendirme raporları hazırlanarak Başkanlığa iletildi. 

 Sanayi kuruluşlarının mecvut durumunu belirleme anket sonuçları raporu hazırlandı. 

 Chicago Türk Ticaret Merkezi hakkında konuşma hazırlandı.  

 Ülke raporları hazırlandı. 14 adet ülkeye ait dış ticaret hakkında ülke raporları 
hazırlanarak, üyelerimizin yararlanmaları için web sayfamıza yüklenmişir. (Bosna Hersek, 
Fas, Hong Kong, Bulgaristan, Güney Kore, Macaristan, Çekya, Ukrayna, Polonya, Slovakya, 
Kazakistan, Avusturya, Belçika, ABD) 

 Yabancı sermaye hakkında bilgi notu hazırlandı.  

 Dünyadaki enerji fiyatları hakkında araştırma çalışması yapıldı.  
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PROJE VE İŞ GELİŞTİRME ÇALIŞMALARI 

 
Yönetim Sistemleri ve Akreditasyon 

 

 8 ve 15 Kasım 2021 tarihlerinde Bilgi İşlem tarafındaki Risk Analizi çalışması revize 
edilmiştir. 
 

 17 Kasım 2021 tarihinde ISO 9001 Kalite Yönetim Sistemi, ISO 14001 Çevre Yönetim 
Sistemi ve ISO 10002 Müşteri Memnuniyet Yönetim Sistemi kapsamında Yönetimi Gözden 
Geçirme Toplantısı yapılmıştır. 
 

 Akreditasyon Denetimi kapsamında hazırlıklar yapılmış, kanıtlar çıkarılmıştır. 
 

 24 Kasım 2021 tarihinde EBA yazılımı konusunda toplantı yapılmıştır. 
 

 Oda Sistemimizin iş dünyası nezdindeki 
saygınlığının artırılmasını, Odalarda 
sunulan hizmet türlerinin 
genişletilmesini, hizmet kalitesinin 
iyileştirilmesini ve Türk Oda Sisteminin 
Avrupa Oda Sistemine uyumunun 
sağlanmasını amaçlayan Akreditasyon 
Sistemi;  EUROCHAMBRES ve İngiltere 
Odalar Birliği işbirliği ile İngiltere ve 
Almanya Oda sistemlerinin en iyi 
uygulamaları da dikkate alınarak, 2001 
yılında Oda Akreditasyon Modeli olarak TOBB tarafından geliştirilmiştir. 

  
2005 yılına kadar İngiltere Odalar Birliği 
işbirliği ile desteklenen Oda 
Akreditasyon Sistemi 2008 yılında 
Borsaların da sisteme dahil edilmesiyle 
genişleyerek Oda/Borsa Akreditasyon 
Sistemi haline dönüşmüştür. 
Oda/Borsalarımızın üyelerine “Beş 
Yıldızlı Hizmet” vermesi için fırsat 
oluşturan Akreditasyon Sistemi; 
Oda/Borsaların yerel, bölgesel, ulusal ve 

uluslararası platformlarda markalaşmasında öncü rol üstlenmektedir.  
 

Kocaeli Sanayi Odası olarak 2002 yılında TOBB Akreditasyon Sisteminden en yüksek ikinci 
puanı alarak akredite olunmuştur.  13 başlıkta yapılan denetimler 3 yıllık periyotlar halinde 
yapılmakta olup bu kapsamda en son denetim 22-23 Kasım 2021 tarihlerinde gerçekleştirildi. 
Denetim; Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul, 
Yönetim Kurulu Üyeleri ve ilgili personelin katılımı ile yapılan Açılış Toplantısı ile başladı.  
Akreditasyon denetimine, TOBB Akreditasyon Müdürü Özge Karatepe, Akreditasyon Uzmanı 
Başak Ayık, Türk Loydu Akreditasyon Koordinatörü Olcay Koca ve Oda personeli iştirak etti. 
Denetimi başarı ile tamamlayan Odamız “A seviye (mükemmel) Oda” konumunu korudu. 
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İŞTİRAK EDİLEN KURULLAR VE TOPLANTILAR 

 
Pandemi nedeniyle Yönetim Kurulu Başkanı ve Odamız personelinin katılmış olduğu toplantıların 
çoğunluğu video konferans ile yapılmıştır. 
 
Kasım ayında Yönetim Kurulu Başkanı’nın katılmış olduğu toplantılar;  
 

 2 Kasım 2021; Kocaeli Çevre Şurası. 

 9 Kasım 2021; İKV Yönetim Kurulu Toplantısı. 

 9 Kasım 2021; KSO Oda Orkestrası Atatürk’ün Sevdiği Şarkılar Konseri. 

 10 Kasım 2021; TOBB Kimya Sanayi Meclis Toplantısı. 

 10 Kasım 2021; Kocaeli Savunma Sanayi A.Ş.Yönetim Kurulu Toplantısı. 

 15 Kasım 2021; TOBB  Başkanlık Divan Toplantısı. 

 16 Kasım 2021; KOSBAŞ Yönetim Kurulu toplantısı. 

 17 Kasım 2021; KALDER Kalite Kongresi. 

 18 Kasım 2021; Iber Amerika Ticaret Odaları Birliği (AICO) 48. Genel Kurulu. 

 19 Kasım 2021; Avusturya Dışişleri Bakanı İle Görüşme. 

 20 Kasım 2021; TOBB Yönetim Kurulu Toplantısı. 

 21-22-23 Kasım 2021; TOBB Karma İstişare Toplantısı-İzmir. 

 24-25-26-27 Kasım 2021; 12.Dünya Odalar Kongresi-Dubai. 

 27 Kasım 2021; KSO Ortak Meslek Komite Toplantısı. 

 29 Kasım 2021; Kocaeli AB Bilgi Merkezi “AB Türkiye Gençlik İklim Forumu”. 

Kasım ayında Oda Persolenin katılmış olduğu toplantılar;  
 

 2 Kasım 2021 tarihinde KBB tarafından düzenlenen Kocaeli Çevre Şurası’na  Odamız İş 
Geliştirme Sorumlusu katılmıştır. 
 

 10 Kasım 2021 tarihinde TOBB Kimya Sektör Meclisi Toplantısı’na Odamız İş Geliştirme 
Sorumlusu  katılmıştır.   
 

 17 Kasım 2021 tarihinde Kalder tarafından düzenlenen Kalite Kongresi’ne Odamız Genel 
Sekreteri ve İş Geliştirme Sorumlusu katılmıştır.  
 

 23 Kasım 2021 tarihinde Kartepe Turizm A.Ş. Genel Kurul toplantısına Odamız Genel 
Sekerteri katılmıştır.  
 

 25 Kasım 2021 tarihinde TÜRKAK Yönetim Kurulu toplantısına Odamız Genel Sektereri 
katılmıştır. 
 

 25 Kasım 2021 tarihinde TÜRKAK Danışma Kuru toplantısına Odamız Genel Sekreteri 
katılmıştır 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
Kocaeli Sanayi Odası  Meclisi 17 Kasım  2021 tarihinde  TÜBİTAK Başkan Yardımcısı ve TÜBİTAK 
MAM Başkan Vekili Prof. Dr. Ahmet Yozgatlıgil’in katılımı ile gerçekleşti…  

 
Meclis Başkanı H.Tahsin Tuğrul sözlerine  vefatının 83. 
yılında Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ü Meclis Divanı adına  anarak sözlerine başladı.  
 
Ardından KOSİAD Başkanlığına seçilen Meclis Üyesi 
Atalay Kaya ile Türk Ticaret ve Sanayi Odası Genç 
Girişimciler Komite Üyeliği’ne atanan Kocaeli Genç 
Girişimciler Kurulu Başkanı Tufan Şahinkesen’i 
görevlerinden dolayı kutladı. 

 
Odamız 23.Meslek Komitesi Başkanı Sistem Teknik 
A.Ş. temsilcisi Sayın Mehmet Özdeşlik’e  annesi 
Mediha Özdeşlik Hanımefendi’nin vefatı nedeniyle  
başsağlığı dileklerini iletti. 
 
Meclis Başkanı H.Tahsin Tuğrul, Meslek Komiteleri 
ve Meclis İhtisas Komisyonlarının ekim ayı 
faaliyetleri hakkında ve Ekim ayında Odamızı yeni 
kayıt olan 27 üye hakkında bilgi verdi. 
 
Mühendisler Emekli Olmaz – Sanayiye Uzman Projesi 
 
23.Meslek Komitesi Başkan Yardımcısı 
Cihan Acar  23 firma, 93 uzman ve 40 genç 
mühendisin istihdam edildiği projenin 
geldiği noktayı hazırladığı sunum eşliğinde 
meclis üyeleriyle paylaştı. Projenin 
amacından bahseden Acaroğlu, “Bu 
projeyle; yıllarca önemli birikim 
oluşturmuş emekli mühendislerin teknik 
bilgilerinin, danışmanlık yöntemiyle 
ülkemiz sanayisine aktarılmasını ve 
danışmanların yanlarından genç mühendisler çalıştırılarak istihdama katkı sunulmasını amaçladık. 
Projenin hem sanayiciye hem uzman mühendise hem de genç mühendislere birçok yararı oldu” 
dedi. 
 
Acaroğlu, “Sistemin çalışması için gerekli altyapı platformunu oluşturarak mezun dernekleri, 
sanayi bölge yönetimleri gibi sivil toplum örgütleri ve diğer kuruluşlarda projeyi anlatıp  
yaygınlaşmasını sağlıyoruz. Meslek odalarıyla görüşerek ortak protokollerle projenin yurt içinde 
bilinir olmasını amaçlıyoruz. Projeye şehir dışından birçok odadan da ilgi var. Projeye 
başvuru www.sanayiyeuzman.com adresinden yapılabilmekte. projeyi geliştirmek ve 
yaygınlaştırmak için çalışmaların sürdüğünü belirtti. 
 

http://www.sanayiyeuzman.com/
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ekonomik veriler ve KSO’nun faaliyetleri hakkında 
bilgi verdi..  
 
Aylık faaliyet raporunun görüşülmesi maddesinde 
Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
konuşmasına Meclis üyelerini, meslek komitesi 
başkanları ve katılımcıları selamlayarak başladı. 
Karadağ’ı 2-1 yenen milli takımımızı kutladı.  
 
Ekonomik veriler (İhracat, ithalat, yatırım 
(sermaye) malları, hammadde (ara mallar), 
tüketim malları, dış ticaret rakamları, ihracatın 
ithalatı karşılama oranları, Kocaeli 
Gümrükleri’nden alınan verilere göre ekim ayında 
İlimizde üretim yapan firmaların ihracat ve ithalat 
rakamları,  yıllık cari açık rakamları, hizmet gelirleri, dış ticaret dengesi, reel efektif döviz kuru,  
ÜFE, TÜFE rakamları, Ceza, harç ve vergi artışları, BOTAŞ zamları “1 Kasım 2021 tarihinden 
itibaren geçerli olmak üzere büyük sanayi ve ticari kuruluşlarda % 48.40, elektrik üretim amaçlı 
kullanılan doğalgazda % 46.82 artış”, Kapasite kullanım oranları, sanayi üretimi, İşsizlik oranları, 
çalışan sayıları, Bütçe rakamları (gelirler,giderler, ocak-ekim bütçe açığı),  Kamu çalışan sayısı) 
hakkında bilgi verdi 
 
KSO’nun Ekim ve Kasım ayı faaliyetleri hakkında bilgi verdi.  
 
Konuk konuşmacı TÜBİTAK Başkan Yardımcısı ve TÜBİTAK MAM Başkan Vekili Sayın Prof.Dr. 
Ahmet Yozgatlıgil’e  hitaben yaptığı konuşmasında; Kısaca Odamız ve ilimiz verileri hakkında bilgi 
verdi.  
 
Türkiye’nin bilim politikası ve bilimsel önceliklerinin belirlenmesi konusunda TÜBİTAK’ın etkin rol 
alması gerektiğine inandığını belirterek; “sanayiciler olarak Türkiye’nin tek bilimsel araştırma 
merkezi olan TÜBİTAK-MAM ilimizde, Ulusal Test Merkezi – TSE ilimizde, Bilişim Vadisi ilimizde,  5 
tane Teknoparkımız var, 2 Teknoloji Transfer Ofisimiz var, 2 devlet + 1 vakıf üniversitesini ilimizde, 
Sanayiciler olarak bu fiziksel yakınlıktan daha fazla faydalanmamız gerektiğine inanıyorum” dedi. 
 
TÜBİTAK’ın tüm hizmetlerinin ve alt yapısındaki görünürlülüğünü artırma noktasında Oda olarak 
katkı vermeye ve sanayiciler ile TÜBİTAK arasında köprü olmaya hazır olduklarını belirtti.  
 
31 Ekim-12 Kasım tarihleri arasında Glasgow’da yapılan COP26 İklim Zirvesi sonrası almış olduğu 
toplantı notlarını (*Suudi Arabistan’ın, Avrupa’nın ve dünyanın yeşil hidrojen üretimi merkezi 
olmak için harekete geçtiğini, *İklim değişikliği gündeminin harekete geçmesinin Türkiye gibi 
ülkelerde yaşayanlar için ek maliyet getireceğini, *Türkiye’nin; Almanya, Fransa ve İngiltere ile 
Dünya Bankası’nın sağlayacağı 3,2 milyar dolarlık kaynaktan yararlanacağını, *Paris İklim 
Anlaşması ile verilen sözleri tutmamanın görünür bir maliyeti olmadığını) üyelerle paylaştı. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meclis Toplantısı  
 
8-10 Aralık 2021 tarihlerinde gerçekleştirilecek SANTEK Dijital Fuarı hakkında hatırlatmada 
bulundu.  
 
Fuar ile eş zamanlı olarak "Savunma Sanayi İl Buluşması" ve “Match4Industry” etkinlikleri 
hakkında bilgi verdi.  
 
AB’ye üyelik sürecinde gerek duyulan donanımlı insan kaynaklarının yetiştirilmesi hedefi ile 2010 
yılından beri Dışişleri Bakanlığı AB Başkanlığı tarafından “Avrupa Koleji Yüksek Lisans Bursu” 
hakkında bilgi vererek, yıllık burs tutarı 26 bin Euro hakkında destek talep etti.  
 
Prof. Dr. Yozgatlıgil Meclise Hitap Etti … 
 
Prof. Dr. Yozgatlıgil, TÜBİTAK MAM’ın 
çalışmalarından bahsederek,  “Dünya Ekonomik 
Forumu’nun Küresel Risk Raporu 2021’yi 
incelediğimizde önümüzdeki 10 yıl zorlu geçecek 
görünüyor. Önümüzdeki 10 yıl çevresel riskler, 
siber güvenlik açıkları, salgın hastalıklar gibi birçok 
sorunla karşılaşacağız. TÜBİTAK, riskler karşısında 
hızlı aksiyon alan bir kurum. Toplumsal dönüşüm 
süreçlerinde birlikte çözüm geliştirmek ve birlikte 
etki oluşturmak gerekiyor.” dedi.  
 
 
COVID-19 sonrası dönüşümlerde; salgın hastalıklar, iklim değişikliğiyle baş edebilme ve 
adaptasyon, net sıfır emisyon hedefleri, yeşil büyüme odaklı yatırımların artması zorunluluğu, 
insan odaklı teknolojik geliştirme, Sanayi 5.0,  dijitalizasyon ve güvenlik (biyo, siber ve gıda) 
konularına eğildiklerini belirterek,  “TÜBİTAK MAM olarak; 963 çalışanımızla -ki bunun yüzde 
62’sini Ar-Ge çalışanları oluşturuyor- güçlü Ar-Ge alt yapısı ve 234’e yakın laboratuvarda hizmet  
veriyoruz.  dedi.  
 
Prof.Dr.Yozgatlıgil; En önemli enstitülerimiz Kocaeli-Gebze’de ancak bunun dışında Ankara, 
Antalya ve Bursa’da da enstitülerimiz mevcut.  Bilimden teknolojiye, teknolojiden sanayiye ulusal 
kalkınma hedefleri doğrultusunda milli sanayimizin teknolojik hedeflerini yükseltmek ve rekabet 
gücünü artırmak amacıyla Ar-Ge çalışmaları gerçekleştiriyoruz. 49 yıllık deneyimimizle sanayi ile el 
ele çalışmak bizim için önemli.  Bu anlamda Kocaelili sanayicilerimizle işbirliğini derinleştirmeyi ve 
geliştirmeyi hedefliyoruz.” Dedi.  
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3. Meslek Komitesi (Hazır Yemek ve Şekerleme Sanayi Grubu)  
 

 Enerji maliyetlerinin ve hammaddenin yüksekliği hakkında görüşüldü. 

 Devlete ait şeker fabrikalarında ihracat için kullanılan C şekerinin bulunmaması, sektörü 
olumsuz yönde etkilemekte ve firmalar özel fabrikalara yönlendirilmektedir. Özel 
fabrikaların istediği yüksek şeker fiyatı üretim maliyetlerini yükseltmektedir. 
 

4. Meslek Komitesi (İşlenmiş Tarım Ürünleri ve Unlu Mamüller Sanayi Grubu)  
 

 Asgari ücret ve asgari ücretten alınan vergiler, enerjide yaşanan maliyet artışları ile 
hammadde fiyatlarındaki artışlar görüşüldü. 
 

6. 26. Meslek Komiteleri /Ağaç ve Ağaç Ürünleri Sanayi Grubu / Mobilya Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Sektörel konularda fikir alışverişinde bulunuldu. 

 MDF alımlarında yaşanılan sıkıntılar ve hızlı fiyat artışlarının sektöre olumsuz etkisi 
görüşüldü. 
 

9. 10. Meslek Komiteleri  (Boya ve Sanayi Gazları S.Grubu / Temel Kimyasal Ürünler S.Grubu)  
 
 Kapalı Çevrim Telsiz Projesi konusunda görüşüldü. Bir sonraki toplantıda bu konunun 

ayrıntılı olarak ele alınması kararı alındı. OSB’lerinde bu projeye dahil edilmesi gerektiği 
belirtildi.  

 AB Yeşil Mutabakatı ve sektöre etkileri konusunda görüşüldü. Farkındalığı olmayan ya da 
KOBİ kategorisindeki firmalara yol gösterebilmek adına bir çalışma yapılabileceği ifade 
edildi. Bu kapsamda hazır bir check-list hazırlanarak firmaların durumu ortaya koyulabilir. 
Oda bünyesinde kurulan Yeşil Mutabakat Komisyonu konusunda komite üyeleri 
bilgilendirildi.  

 

 Yenilenebilir enerji kaynaklarına yapılan teşvik ve destekler konusunda görüşüldü. Bu 
kapsamdaki devlet desteklerinin araştırılarak Komite Üyeleri ile paylaşılması kararı alındı. 
Özellikle yerli panel üreticilerinin desteklenmesi konusunda Hamle Programının 
açılmasının uygun olacağı vurgulandı. Yenilenebilir enerjinin desteklenmesi konusunda 
Oda olarak bir çalışma yapılabileceği belirtildi.  

 Yakın zamanda yapılan doğalgaz zammı konusunda görüşüldü. Sanayi alanında %48 
oranında yapılan zammın kimya sektörüne %78 olarak uygulanmasının uygun olmadığı, 
kimya sektörüne bu şekilde negatif bir ayrımcılık yapılmasının rekabeti olumsuz 
etkileyeceği belirtildi. 

 Hammadde fiyatlarındaki artış ve lojistik sorunları görüşüldü. Hammadde artışlarının 2022 
yılında da devam edeceği belirtildi.   

 Komiteye yeni iştirak eden Lider Kozmetik yetkilisine Oda yapısı, çalışmaları, komite yapısı 
ve mevzuat gereklilikleri konusunda bilgilendirme yapıldı. 

 Aralık ayı Komite Toplantısının yüz yüze yapılması ve bu toplantıda 2022 yılı iş planının 
yapılması kararı alındı.  
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13. Meslek Komitesi  (Plastik İnşaat Malzemeleri ve Diğer Plastik Ürünler Sanayi Grubu)  
 

 Gebze OSB ve Plastikçiler OSB’ye geliş istikametinde bulunan, Organize Sanayi Caddesinde 
trafik işaret ve tabelalarının bulunmaması, trafiğin tek yönlü sağlanması, bölgede yoğun 
trafiğe sebep olmaktadır. Bu durum bölgedeki sanayicilerimizi (personel servislerin 
gecikmesi, yurtdışı müşterilerine imaj kaybı, hammadde ve ürün tedarikinde kısa süreli 
aksama vb.) olumsuz etkilemektedir. Sanayicilerimizin bu sorununun ilgili mercilere 
iletilmesi konusunun Yönetim Kurulumuza arz edilmesine karar verildi. 

 Bilindiği üzere Avrupa Birliğinden ülkemize yönelik sanayi ürünlerinin ithalatında bir artış 
bulunmaktadır. Bu talep artışının devamlılığının sağlanması ve diğer ülkelere göre rekabet 
avantajına sahip olmamız için yüksek navlun ücretlerine yönelik bir tedbir alınması 
gerekmektedir. 

 Bu konuda ilgili Bakanlıklarımız ihracatçılarımıza navlun ücreti desteği verebilir mi veya 
navlun ücretleri konusunda hali hazırda bir teşvik var mıdır? Konunun Yönetim 
Kurulumuza arz edilmesine karar verildi. 

 Kocaeli Büyükşehir Belediyesi’nden Sn. Aysun Akyürek tarafından Ustam Projesi 
tanıtılmıştır. Odamız, Genel Sekreter Yrd. Egemen Mert tarafından Dijital Santek Fuarı 
hakkında bilgi verilmiştir. Toplantımızda Hammadde, Doğalgaz fiyat artışları, Kredi Garanti 
fonu konuşulmuştur. 
 

15.Meslek Komitesi (Demir ve Çelik Sanayi Grubu) 
 

 Döviz kuru ile hammaddelerin alınması ve ürünün satılması arasında geçen sürede 
yaşanan kur farkının %25’inin devlete vergi olarak ödenmesi  sonucunda, şirketler işletme 
sermayelerinde döviz bazında kayıp yaşadıkları, bir sonraki seferde aynı miktarda 
hammaddeyi alamama durumu ortaya çıktığı bilgisi verildi. 

 

 Personel alımı konusunda, firmalar benzeri üretim yapan firmaların tecrübeli 
personellerini kendi bünyelerine katarak, ahlaki olarak seviyeyi düşürdüklerinden 
bahsedildi. 

 Demir çelik sektöründe, ana ve yardımcı madde temininde zorluklar yaşandığı bilgisi 
verildi. 

 Navlun ücretleri ve konteyner bulma sorunundan bahsedildi. 

 Doğalgaza gelen zamdan bahsedildi. 
 
18.Meslek Komitesi (Demir Dışı Metaller Sanayi Grubu) 
 

 Avrupa Yeşil Mutabakatı ile ilgili Odamızın yaptığı çalışmalar hakkında bilgi verildi. İklim 
krizi ve çip krizinin ülkemize etkilerinden bahsedildi. 
 

19.Meslek Komitesi (Fabrikasyon Metal Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Covid vakalarının artışından bahsedildi. Sektörde yetişmiş eleman bulma sıkıntısı 
konusunda Çıraklık Okulu ve Endüstri Meslek Liseleri ile toplantı organize edileceği bilgisi 
verildi. 
 



2021 Yılı Kasım  Ayı Servis Faaliyetleri 11 

ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Meslek Komite Toplantılarında Görüşülen Konular 

 
20.Meslek Komitesi (Elektrik Aletleri Elektronik ve Bilgi Teknolojileri Sanayi Grubu) 
 

 Ülkede ekonomik durum hakkında kısa değerlendirme yapıldı. Yurtdışında yatırımları olan 
firmaların avantajları ve uluslararası firma ve bankalardaki Türk CEO’ların ülkemize 
faydaları hakkında istişare edildi.  

 Son bir yıl içinde 20. Meslek gurubuna üye olan firmalar gözden geçirildi. Bu firmalar 
arasında bulunan Elba Hr İnsan Kaynakları Eğitim Ve Danışmanlık A.Ş. hakkında Tuğrul bey 
bilgilendirme yaptı; firma Ankara kökenli bir firma iken Logo tarafından satın alınarak 
merkezi Gebze’ye getirilmiştir. Daha sonra bulut tabanlı bir işçi bulma firması ile 
birleştirildi. Firma uzaktan mülakat yaparak firmalara, personel temini konusunda yeni 
teknolojileri kullanarak yüksek verimle eleman temin etmektedir. Elba, ürünlerini 
yurtdışına satmaya başlamıştır. Yakın gelecekte firma merkezini yurtdışına taşıyarak dünya 
açılmayı planlıyorlar.  

 Yazılım piyasasında yazılımcı eleman bulma sıkıntısı artarak devam etmektedir. Döviz 
fiyatlarının yükselmesiyle, yurtdışından gelen talepler yazılımcıların yurtiçi firmalarını 
bırakıp yurtdışına çalışmalarını sağlamaktadır. Yurtdışı yazılım firmaları için de Türk 
yazılımcı çalıştırmak oldukça avantaj sağlamaktadır. Örneğin ABD’de 15bin $ ödedikleri bir 
yazılımcıya ülkemizde 5 bin $ teklif etmektedirler. Türk yazılımcı için bu ücret cazip 
gelmektedir. Bazı çalışanlar fiziki olarak göç etmekte, bazıları ise uzaktan çalışarak bu 
maaşları almaktadır. Yerli yazılım firmalarının bu ücretleri ödemesi mümkün değildir. 
Çünkü ürünleri yurtiçine ₺ ile satmaktadır. Bu maaşları ürüne yansıtmaları halinde, yurtdışı 
ürünlerle rekabet imkânsız hale gelecektir.  

 Yurtdışı yazılım elemanları ile mukayese edildiğinde Türk yazılımcılar diğer ülke 
yazılımcılara göre daha iyi çalışmaktadır.     

 

 İnşaat piyasasındaki hızlı maliyet artışları hakkında konuşuldu. Devam eden ve planlanan 
inşaatların sürekli revize edilmesi bilişim firmaları için zorluklar çıkarmaktadır. Yüksek 
fiyatlara rağmen konut piyasasının canlı olması ise ülkemize gelen mültecilerin ve artan 
nüfusun konut ihtiyacı ile orantılıdır. Önümüzdeki yıllarda bu durum artarak devam 
edecektir. Mültecilerin doğum oranları kendi vatandaşlarımızın 5 katıdır.  

 Mesleki yeterlilik belgesi (MYB) sanayi kuruluşlarında çalışan tüm çalışanlar için bu Aralık 
ayı sonuna kadar zorunlu hale gelecektir. Yapılmadığı takdirde her bir çalışan için 1.034₺ 
ceza ödenecektir. Belge ücreti 700+200₺ dir. Bütün sanayi kuruluşlarının belge ücretini 
topladığımızda oda bütçemizi kat kat aşacaktır. Ancak Oda’mızın verdiği fiyat teklifi 
piyasanın çok üzerindedir, ayrıca belgelendirdiği alan sayısı oldukça sınırlıdır.  Mesleki 
Yeterlilik Belgesinin KSO tarafından bütün üyelerine ve meslek çeşitlerine uygulanmasını, 
fiyatının piyasa rekabet koşullarına göre uygulanmasını öneriyoruz.   

 Covid salgını nedeniyle yazılım firmaları çalışanları uzaktan çalışmaktadır. Salgın devam 
ettiği sürece komitemiz de toplantılarını bu şekilde devam ettirmelidir.  
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23.Meslek Komitesi (Genel Amaçlı Makine İmalatı Sanayi Grubu) 
 

 Sanayiye Uzman Projesinin web altyapısı üzerinden otomatik eşleşme ile yürütülmesi 
görüşüldü. 

 Bursa Ticaret ve Sanayi Odasının 40. Meslek Komitesi ile ortak toplantı yapılması için 2 
Aralık tarihinde davet edilmesi görüşüldü. 

  “Sanayiye Uzman” projesi hakkında Yönetim Kurulu ve Meclise yapılacak bilgilendirme 
hakkında görüşüldü. 

  Makine Mühendisleri Odası Kocaeli Şubesi ile yapılacak toplantı tarihi görüşüldü. 

 8 – 10 Aralık tarihinde Dijital olarak yapılacak olan SANTEK Fuarı hakkında bilgi verildi.  
 

24./ 36. Meslek Komitesi ( Motorlu Kara Taşıtları ve Yan Sanayi Ürünleri / Motorlu Taşıt 
Aksesuar Ürünleri Sanayi Grubu) 
 

 Ekonomik güven ortamı sağlanmadıkça yatırım için gerekli zemin oluşmayacağı 
görülmektedir. Kredi faizlerini düşürmek, döviz kurlarını yukarı yönlü tetiklediği için üretim 
maliyetlerini, enerji fiyatlarını ve diğer girdi maliyetlerini arttırmakta olup piyasaları zora 
sokmaktadır. 

 2022 yılı yüksek ekonomik riskler barındırmakta, ekonomik daralma, üretimde ve talepte 
de daralmaya sebep olacağı öngörülmektedir. 

 Kısa çalışma ödeneğinin yeniden devreye alınması konusunda lobi faaliyetlerinin 
sürdürülmesi için KSO YK ‘muzun gündemine alınması önem arz etmektedir. 

 Ana sanayi ve tedarik sanayinin birlikte projeler geliştirerek Elektrikli Araç dönüşümüne 
hazırlanmalıdırlar. Teknoloji odaklı hamle teşvikleri bu amaca hizmet edebilecek iyi bir 
enstrüman olup, tarafların birbirleriyle işbirliği yapmasını gerekli kılmaktadır. 

 Komite Üyeleri ile Teknoloji Odaklı Sanayi - Hamle Programı Çağrısı – 2021 Mobilite Çağrısı 
Ürün Listesi paylaşıldı. 

 Teknoloji Odaklı Sanayi Hamlesi Programı çağrıları konu belirtilmek sureti yapılmaktadır. 
Çağrı başlıkları ve içerikleri tedarik sanayimiz tarafından yeterince anlaşılamadığından 
yeterli ve isabetli müracaatlar yapılamamaktadır. Bakanlıkça yapılan çağrıların yanı sıra 
“ana ve tedarik sanayinin müştereken çalışıp konusunu belirleyeceği projelerin de 
kapsama alınması, teknolojinin daha hızlı gelişmesine ve sektörün uluslararası arenada 
rekabet gücünün artmasına katkı sağlayacaktır. 

 Bugünkü kaygan ekonomik zeminde, ana sanayinin, tedarik sanayini ekonomik olarak zor 
durumda bırakmaması için oluşan mevcut makro ekonomik koşullara göre parça alım 
fiyatlarını güncellenmesi karşılıklı işbirliği ve dayanışma açısından oldukça önem arz 
etmektedir.  

 27 Kasım günü yapılacak müşterek komiteler toplantısı sonunda mevcut ekonomik 
durumun değerlendirilmesi ve muhtemel etkilerinin belirlenmesi konusunda Meclis 
üyeleri arasında bir istişare yapılmasının ve böylece oluşacak önerilerin KSO Yönetimi 
tarafından TOBB‘a bildirilmesi hususunda KSO YK‘ ya teklif edilmesi kararlaştırıldı. 
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25.Meslek Komitesi (Ulaşım Araçları Bakım ve Onarım Sanayi Grubu) 
 

 Ortak satın alma ve ortak iş yapma projeleri kapsamında Ortak satınalma listesi 
belirlenecek ve mail grubu kurulacak. Bölgedeki tüm yetkili servisler görüşülerek katılmak 
istenenler eklenecek. 

 Elektrikli araçlara hizmet verilmesi ve şarj istasyonlarının kurulması ile ilgili çalışma 
yapılması karar verildi.  

 Ortak İnsan Kaynakları hizmeti satın alınması kapsamında İnsan kaynakları hizmetindeki 
kapsam ve beklentilerin belirleyen bir rapor oluşturularak bu hizmetin Büyükşehir 
Belediyesi’ndeki Ustam projesine uygulanabilirliği araştırılmasına karar verildi. 

 Yetkili servislere güneş enerjisinden elektrik üretimi sistemleri kurulum maliyeti 
araştırılmasına karar verildi. 
 

27.Meslek Komitesi (Makina Kurulum, Hurda Atık Bertarafı Ve Enerji Sanayi Grubu) 
 

 Firmalardaki COVID-19 vakalarının son durumu konusunda görüşüldü. PCR testi 
uygulamaları konusu tartışıldı.  

 Dünyadaki ve ülkemizdeki enerji fiyatları ile ilgili görüşüldü. Enerji fiyatlarının öngörülebilir 
olmaması nedeni ile ciddi sıkıntılar yaşandığı bilgisi verildi.  

 Sulamadaki yanlış uygulamalar nedeni ile özellikle Doğu ve Güney Doğu Anadolu’daki 
barajların doluluklarında sorunlar olduğu bilgisi alındı.  

 İSU tarafından sağlanan gri suyun maliyetleri konusunda görüşüldü. Son 4 ayda her ay gri 
suya zam yapıldığı bilgisi verildi. Firmalar söz konusu gri suyu aldıktan sonra da arıtma 
yapmakta ve bunun için de ciddi bir maliyet ödemektedir. Bu sebeple gri suyun daha da 
yaygınlaşması için fiyatının İSU tarafından tekrar gözen geçirilmesi gerekmektedir. 

 Müşterek Meslek Komitesi Toplantıları konusunda bilgi aktarıldı. Yakın zamanda yapılması 
planlanan toplantı konusunda bilgi verildi. 

 29 Kasım tarihinde gerçekleştirilecek “İklim Değişikliği Gençlik Forumu” ve 8-10 Aralık 
tarihleri arasında gerçekleştirilecek “SANTEK-Dijital Fuarı” konusunda bilgi aktarıldı. 

 
Müşterek Meslek Komitesi Toplantısı 
 
Kocaeli Sanayi Odası  2021 yılının ikinci 
Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı 
27 Kasım 2021 tarihinde  KSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ile 
KSO Meclis Başkanı Hasan Tahsin 
Tuğrul’un yönetiminde, Zoom 
çevirimiçi uygulaması üzerinden online 
olarak gerçekleştirildi. 
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Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı 
 
Toplantının konuk konuşmacısı İTÜ Meteoroloji Mühendisliği Bölümü ve Afet Yönetimi Merkezi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Mikdat Kadıoğlu ‘Yeni Dünya Düzeninde Dalgaları/Trendleri Yönetmek: 
Küresel İklim Değişikliği etkileri’ başlığından önemli bir sunum gerçekleştirdi. 
 
Toplantının  açılışında  Meclis Başkanı Hasan Tahsin Tuğrul, son zamanların gündemi olan iklim 
değişikliğinin etkilerine ilişkin KSO olarak yapacakları çalışmalardan kısaca bahsetti. Tuğrul, 
dünyanın içine girdiği yeni düzende yeşil dönüşüm, sınırda karbon ayarlaması, sürdürülebilirlik 
konularda KSO olarak üyelere yönelik seminerler ve bilgilendirme toplantıları yapacaklarını 
söyledi. 
 
Ardından KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu söz alarak;  “İklim değişikliğinin giderek daha fazla 
hissedildiği dünyamızda, çevre ve iklim konuları artık gündemimizin ilk sıralarında yer alıyor. İklim 
değişikliğine olan etkilerin azaltılması amacı ile tüm dünya ülkeleri karbon azaltım hedefleri 
belirlemeye başladı. AB de ekonomisini döngüsel ekonomi ilkeleri çerçevesinde modernize 
ediyor. Temel hedef 2030’da sera gazı emisyonlarını yüzde 55 azaltmak, 2050’de ise iklim nötr 
kıta olmayı başarmak. Türkiye’de benzer adımları atmak adına 2053 için iklim nötr olma hedefi 
belirledi”  diyerek, Paris İklim Anlaşması,  hava kirliliği ile ilgili çalışmalar ve müsilaj sorunlarına 
değindi.  
 
Zeytinoğlu’nun konuşmasının ardından konuk 
konuşmacı Prof. Dr. Mikdat Kadıoğlu söz 
alarak;  ‘Yeni Dünya Düzeninde 
Dalgaları/Trendleri Yönetmek: Küresel İklim 
Değişikliği etkileri’ ile ilgili hazırladığı sunumu 
slayt olarak paylaşarak  “İnsanoğlu dünyanın 
hava katmanının kalitesini ve yüzeyini bozdu. 
Bu değişiklikler de karşımıza iklim değişikliği 
olarak çıktı. Dünya artık hasta” dedi. 
 
İklim değişikliğinin bugüne kadar doğru 
algılanmadığını söyleyen Prof. Dr. Kadıoğlu, 
“İklim değişikliğini kutuplarda yaşayan kutup 
ayılarının sorunu olarak görülüyordu. Şimdi anlaşıldı ki sadece kutup ayılarının problemi değil. 
İklim değişikli yeni bir olay değil. Dünya var olduğu sürece iklim değişti. Şu an daha hızlı değişiyor 
ve bir ısınma trendinin içerisindeyiz. Dünyada sıcaklık 150 bin yılda 1 derece değişiyordu ancak 
son araştırmalar gösterdi ki 150 yılda bir derece değişiyor. Türkiye iklim değişikliğinden çok 
etkileniyor” ifadelerini kullandı. 
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Meslek Komiteleri Müşterek Toplantısı 
 
Prof. Dr. Kadıoğlu sözlerine şöyle devam etti: “En yüksek sıcaklık artışları Güneydoğu, Ege ve 
Akdeniz bölgelerinde meydana gelecek şekilde Türkiye’de hava sıcaklıkları en kötü iklim 
senaryosuna göre 2100 yılına kadar yaz aylarında 4-7 derece aralığında artacak. Sıcaklık artarken 
yağışlar azalıyor. Türkiye Akdeniz iklimi etkisindeydi. Yani yazları sıcak ve kurak kışları soğuk ve 
yağışlı. Ancak şu an kışları da kurak. Yağış mevsiminin kurak geçmesi en büyük sorun. Su 
kaynaklarımızı korumak çok önemli. İklim değişikliği ile ilgili yapılması gereken 2 şey var; sera gazı 
salınımını hafifletmek ve kötü etkilerden korunmanın yollarını bulmak. 
 
Sonuç olarak; sektörlerimiz yeni pazarlar ve trendler keşfetmeli. Hükümetler ise giderek azalan 
emisyon üst sınırını belirlemeli. İklim değişirken biz de değişmeliyiz. Ve tabii ki yapılması gereken 
en önemli 3 şey; az tüketmeli, yeniden kullanmalı ve geri dönüştürmeliyiz diyerek konuşmasının 
sonunda üyelerin  gündeme ilişkin sorunlarını yanıtladı.  
 

Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
 
 
 
 
08.11.2021  Marmara Bölge Toplantısı-Bolu 

 
 
 
 

 
 

 
14.11.2021 Nazer Otomotiv Lansmanı 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
18.11.2021  “Dünya Kadın Girişimcilik Günü” İstişare 
Toplantısı 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Kocaeli Kadın Girişimciler Kurulu 
 
 
 
 
30.11.2021 Körfez Ticaret Odası Ziyareti 
 
 

 
 
 
 
 
30.11.2021 icra Kurulu Toplantısı  

 
 
 
 
 

 
İhtisas Komisyonlarında Görüşülen Konular  
 
OSB Komisyonu  
 
OSB Komisyonu T.C. Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı’nca hazırlanan 4562 sayılı OSB 
kanun teklifi gündem maddesi ile 5 Kasım 
2021 tarihinde bir araya geldi. 
 
Toplantıda;  *İhtisas OSB tanımının Kanun 
metninden çıkartılması, * Üstün kamu 
yararı gerektiren ulusal ve uluslararası 
projelerde imar ve parselasyon planlarının 
Bakanlıkça re’sen yapılabilmesi,* OSB 
kuruluşunda gerçek ve tüzel kişilerin yer 
alması, * OSB organlarında görev alanlara 
iki dönem sınırlaması getirilmesi, *Denetim Kurulunda Bakanlık personelinin görevlendirilmesi, * 
Şirkette %10 ve daha fazla pay sahibi olan gerçek veya tüzel kişilerin arsa tahsis ve/veya satış 
aşamasında hisse devirlerini Bakanlık onayı olmadan yapmayacaklarına dair taahhütname 
istenmesi, * Bakanlıkça OSB’nin re’sen terkin edilmesi, * OSB organ üyeleri ile personelinin 
görevlerine Bakanlıkça son verilmesi,*Müteşebbis Heyetin sonlanmasına ilişkin düzenlemelerin 
mülga edilmesi konuları görüşülerek olumsuz mütalaa edildi.  
 
Yayımlanan Avrupa yeşil mutabakat çağrısı çerçevesinde firmalara ve OSB ’lere yenilenebilir enerji 
üretimi yatırımları konusunda devlet teşviklerinin iyileştirilmesi için sürdürülmesi gereken girişim 
ve lobi faaliyetleri hakkında görüş alışverişinde bulunuldu. 
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ODA ORGAN TOPLANTILARI 

 
Hesapları İnceleme Komisyonu Toplantısı 
 
Hesapları İnceleme Komisyonun kasım ayında gerçekleştirilen toplantısında; Kocaeli Sanayi Odası 
Yönetim Kurulunca görüşülüp kabul edilen ve meclis onayına sunulan Kocaeli Sanayi Odası 2021 
yılı Kasım  ayı gelir, giderleri ve mizanını tüm fasıl ve maddeleri halinde tetkik edilmiştir. 
 
Ayrıca; fasıllar arası aktarım talebi, kaydiye ve yıllık aidat tarife cetveli , hizmet karşılığı ücretler ve 
belge harçları tarife cetveli ile bütçe tasarısı ve bütçe ekleri, komisyon tarafından tüm fasıl ve 
maddeleri halinde tetkik edilmiştir. Kayıtların 5174 sayılı Kanuna, TOBB Muamelat Yönetmeliğine 
ve Bütçe ve Muhasebe Yönetmeliğine , Genel Kabul Görmüş Muhasebe Usul ve Nizamlarına 
uygun olarak hazırlandığı görülen gelir ve gider tutarı Toplam 30.000.000,00-TL olan 2022 yılı Oda 
Bütçesi, Kayıt ve Yıllık Aidat tarife cetveli ile Hizmet Karşılığı Ücretler ve Belge Harçları Tarife 
Cetveli ve Bütçe Ekleri Oda Meclisimize arz edilmek üzere kabul edilmiştir.  
 

ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Haftalık Oda Gazetası  
Odamız programlarının  haftalık olarak yer aldığı “Oda Gazetası”  hazırlanarak,  Yönetim Kurulu 
üyeleri ve  tüm çalışanlarla paylaşılmıştır. 
 
KSO Odavizyon Dergisi  
Kasım ayı KSO Odavizyon Dergisi 182. sayısı yayınlanmıştır. Ekim-Kasım ayları faaliyetlerimizden 
44 adet görsel, 34 adet yazılı bilgi gönderilmiştir. 2 üyemizin röportajı yayınlanmıştır.  
 
Aylık Servis Faaliyetleri  
Odamız çalışmalarının aylık olarak yer aldığı “Aylık Servis Faaliyetleri” kitapçığı hazırlanarak Meclis 
Üyeleri, Meslek Komitesi Başkanları ile paylaşılmış olup, ayrıca Odamız web sayfasında 
yayınlanmıştır. 
 
Kocaeli Sanayi Odası Oda Orkestrası ‘Atatürk’ün Sevdiği Şarkılar Konseri’ gerçekleşti…  
  
Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk’ün vefatının 83’üncü yıldönümü anısına  
Geleneksel hale gelen Kocaeli Sanayi Odası Oda 
Orkestrası ‘Atatürk’ün Sevdiği Şarkılar Konseri’ bu 
yıl da geniş bir katılımla gerçekleştirildi. Kocaeli 
Kongre Merkezi’nde düzenlenen konser 
etkinliğinde Solist Tuğçem Kar, Atamızın sevdiği 20 
eseri seslendirdi.  
 
KSO Yönetim Kurulu Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ile eşi Rüya Zeytinoğlu ve KSO Meclis Başkanı 
Hasan Tahsin Tuğrul ile eşi Beril Tuğrul’un ev sahipliğinde gerçekleşen konsere; Deniz Eğitim 
Öğretim ve Garnizon Komutanı Tümamiral Ayhan Gedik ile eşi, Kocaeli Vali Yardımcıları İsmail 
Gültekin ile Yusuf Cıbır, Kocaeli Büyükşehir Belediyesi Koordinatörü Hasan Ayaz, İzmit Belediye 
Başkan Yardımcısı Cem Güler, İl Kültür ve Turizm Müdürü Fatih Taşdelen, İyi Parti İl Başkan 
Yardımcısı Uzm. Dr. Abdülkadir Erbağcı ile çok sayıda vatandaş katılım sağladı. Konser öncesi 
kokteylde bir araya gelen katılımcılar, daha sonra salondaki yerlerini aldı. 
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ODA GÖRÜNÜRLÜLÜK VE TANITIM FAALİYETLERİ 

 
Kasım Ayı Odamız Sosyal Ağlarına Haber Girişleri  
Kasım ayında; 
Facebook gönderi sayısı → 68, Erişim →15.753, Etkileşim → 1.106 
 
Tweet sayısı →84, tweet görüntülenme sayısı →41,4 Bin, Bahsedenler →34 
Profil ziyaretleri →7.858, yeni takipçi sayısı →8, Toplam takipçi sayısı →4.047 
 
Instagram gönderi sayısı → 68, Beğeni sayısı → 1.827, Erişim →18.592, Gösterim →20.493,  
Toplam Takipçi sayısı → 2.523 
 
LinkedIn gönderi sayısı →17, Beğeni sayısı →205, Sayfa Gösterimleri→6.732, 
Net takipçi sayısı →814 
 
Odamız  kasım ayında 280 defa internet haberlerinde yer almıştır. 
 
Web Sayfası   
Kasım ayında web sayfasında 56 duyuru, 19 haber girişi yapılmış olup, Web sayfamız 7.525 kez 
ziyaret edilmiştir. (Toplam Ziyaret sayısı 1.095.592) 
 
Basında KSO  
Odamız hakkında yazılı, görsel ve sosyal medyada çıkan haberler düzenli olarak takip edilmiştir ve 
Yönetim Kurulu üyelerimiz ile paylaşılmıştır. 
 
Odamız kasım ayında 11 kez ulusal, 109 kez  yerel  olmak üzere  toplam 120 kez yazılı basında yer 
almıştır.    
 
Basına Gönderilen Bültenler  
Odamız aktivite ve faaliyetlerini kamuoyuna duyurmak amacıyla kasım  ayında 17 adet basın 
bülteni yerel-ulusal-görsel ve yazılı basına gönderilmiş olup, özetleri aşağıda sunulmuştur. 
 

Konusu Tarihi 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu doğalgaz fiyat artışı açıklaması 01.11.2021 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ekim ayı dış ticaret verilerini 
değerlendirdi 

01.11.2021 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu enflasyon değerlendirmesi 03.11.2021 

KSO Oda Orkestrası, Atatürk’ün sevdiği şarkıları seslendirecek 05.11.2021 

KSO Oda Orkestrası’ndan muhteşem konser 10.11.2021 

KSO’da Gazi Mustafa Kemal Atatürk Anıldı 10.11.2021 

KSO Başkanı Zeytinoğlu eylül ayı işgücü verilerini değerlendirdi 10.11.2021 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu ödemeler dengesi verilerini değerlendirdi 11.11.2021 
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KSO Başkanı Zeytinoğlu eylül ayı sanayi üretimini değerlendirdi 12.11.2021 

KSO’dan ‘Fırsatlar Ülkesi Macaristan’ Semineri 12.11.2021 

 
KSO Başkanı Zeytinoğlu’ndan bütçe değerlendirmesi 
 

15.11.2021 

KSO Meclis Toplantısı 
 

17.11.2021 

KSO’dan ‘İşletmenizi ABD Pazarına Açın’ Semineri 19.11.2021 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, Platin Dergisi yıl sonu değerlendirmesi 19.11.2021 

KSO Başkanı Zeytinoğlu: Kapasite kullanımlarındaki artış memnuniyet 
verici 

24.11.2021 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu Dünya Gazetesi’ne asgari ücret 
değerlendirmesi 

25.11.2021 

KSO Başkanı Zeytinoğlu, büyüme oranını değerlendirdi 30.11.2021 

 
Ulusal Yazılı Basın Görünürlülük Raporu  
 

TARİH 
BASIN 
KURULUŞU 

KONU 

2.11.2021 Dünya 
KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu'ndan doğalgaz fiyat artışı 
değerlendirmesi 

3.11.2021 Inbussiness 
KSO Başkanı Zeytinoğlu; İklim Değişikliğinin Etkilerini Sürdürülebilir 
Akıllı Şehirlerle Azaltabiliriz 

3.11.2021 
Bizim 
Anadolu 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, doğalgaz fiyat artışı 
değerlendirmesi 

3.11.2021 Hürses KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, dış ticaret verileri değelendirmesi 

11.11.2021 
Bölge 
Gazetesi 

KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, asgari ücret üzerindeki vergilere 
ilişkin değerlendirme 

21.11.2021 
İstiklal 
Gazetesi 

İş dünyasından faiz kararına isyan , KSO Başkanı Ayhan 
Zeytinoğlu'nun değerlendirmesi 

21.11.2021 
Gazete 
Pencere  

İş dünyası faiz ısrarına bayrak açtı, KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu 
değerledirmesi 

23.11.2021 EGİAD Yarın  
KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, AB Yeşil Mutabakatı hakkında 
değerlendirme 

24.11.2021 
Global 
Sanayici  KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu,  doğalgaz zammı değerlendirmesi 

26.11.2021 Dünya KSO Başkanı Ayhan Zeytinoğlu, asgari ücrete dair değerlendirme 

27.11.2021 Hürses KSO Başkanı Zeytinoğlu kapasite kullanım oranını değerlendirdi 
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Görsel Basın 
 
Kasım ayında Odamız 5 kez ulusal  TV kanallarında yer almıştır. 
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İÇ  HİZMETLER ÇALIŞMALARI 
 
Gelen-Giden Evrak Dağılımı  
 
01-30 Kasım 2021 tarihleri arasında Merkez, Çayırova, Dilovası ve Gebze temsilciliklerimizin kayıt 
edilen gelen ve giden evrak dağılımı aşağıda görüldüğü gibidir. 
 

 Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

Gelen Evrak 333 116 68 131 648 

Giden Evrak 520 179 106 211 1016 

 
Gelen-Giden Evrak Dağılımı  

 

 Kasım ayında  1.791 adet  faks ve 183.521 adet e-mail üyelerimize  gönderilmiştir. 

 Odanın santral ve tasdik işlemleri gerçekleştirilmiştir. Odamıza gelen e-postalar ve 
evraklar kontrol edilerek, gereği yapılmıştır.  

 Kasım  ayında 73   adet kargo gönderimi gerçekleştirilmiştir.  
 

BİLGİ İŞLEM  ÇALIŞMALARI 
 
Ay İçindeki Gelişmeler 
 

 Atatürkün sevdiği şarkılar konserine teknik destek verildi, canlı yayın yapıldı. 

 Odamızın düzenlemiş olduğu webinarlara, zoom toplantılarına (55 adet),  Meclis 
toplantısı, teknik destek verildi. 

 Telekomdan gelen 6 adet telsiz telefon ve 6 adet Vdsl modem envantere işlendi. 

 Gebze ve Çayırova temsilcilikleri ile ABİGEM modemleri yenilendi. 

 Muadil tonerden yıl içinde 55.263 TL tasarruf edildi. 

 Meslek Erbabı Projesi kapsamında lisede 2 erbap ile 4 saat derse iştirak edildi. 

 KOSBAŞ’daki  internet arızasına müdahale edilerek sorun giderildi. 

 Akreditasyon için çalışma yapıldı.  

 Varlık envanteri ve risk analizi hazırlama ile ilgili eğitim alındı. Kocaeli Sanayi Odası varlık 
envanteri Gizlilik, Bütünlük, Erişilebilirlik göz önüne alınarak hazırlandı. Varlık envanterine 
göre risk analizi yapıldı. 

 Sızma testi için fiyat teklifi alındı. 

 Kurumsal altyapı hizmetlerimiz (Internet, Ses Hizmeti, MPLS) ile ilgili Superonline ve 
Vodafone ile görüşülerek teklifler alındı, değerlendirildi.  
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BİLGİ İŞLEM  ÇALIŞMALARI 
 

 TNB KEP sayfasında e-imza ile girişte yaşanan sorun giderildi. 

 EBYS’de yaşanan KEP entegrasyonu sorunu ile ilgilenildi ve sorun giderildi. 

 Sunucular ve sistemler ile ilgili güncellemeler kontrol edilerek gereken güncellemeler 
yapıldı.  

 Ağ izleme sistemi yapılandırma düzenlemelerine devam edildi. 

 Sistem ve kullanıcı tarafında yaşanan sorunlara destek verildi. 
 

ÜYE HİZMETLERİ  
 
Kayıt İşlemleri 
 
Kasım  ayında  yapılan kayıt işlemleri sonucu üye sayımız (askıda olan üyelerimiz dahil) 3394’tür.  
 
Yeni Kayıt  
 

Hukuki Statü Merkez Çayırova Dilovası Gebze Toplam 

 Limited Şirket 1 1 1 1 4 

Anonim Şirket 3 1 1 3 8 

Şahıs Şirket - - - 1 1 
TOPLAM 4 2 2 5 13 

 
Kayıt İşlemleri 

  
 
Kayıt Silme  
 
Kasım  ayında; 7 adet anonim şirketin, 4 adet limited şirketin kaydı silinmiştir.  
Üye kayıt, istihbarat ve kayıt silme faaliyetlerinin sayısal genel görünümü aşağıdaki gibidir. 
 

İstihbaratı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Yapılan 
Firma Sayısı 

Kaydı Silinen 
Firma Sayısı 

Askıda Olan Firma 
Sayısı 

Toplam Aktif Üye 
Sayısı 

 

- 26 11 522 2872 

 
Kasım  ayında 2 adet Odamız üyesi firma aidatlarının tamamını ödemiş olup, ilgili Kanun gereği 
ilgili meslek gruplarına intikalleri yapılmıştır.  

2020 Kasım 2021 Ekim 2021 Kasım
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 
 

Tanzim Edilen Kapasite Raporları 
 
Kasım ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 38 
adet, Çayırova Temsilciliği tarafından 40 adet, 
Dilovası Temsilciliği tarafından 35 adet, Gebze 
Temsilcilği tarafından 47  adet olmak üzere;  
toplam  160  adet Kapasite Raporu tanzim 
edilmiştir. 
 
   
 
 
Kapasite Raporları Suret Tasdik İşlemleri  
 
Kasım ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 92 
sayfa, Çayırova  temsilciliği tarafından 188 sayfa, 
Dilovası Temsilciliği tarafından 79 sayfa ve Gebze 
Temsilciliği tarafından  546 sayfa olmak üzere;  
toplam 905 sayfa Kapasite Raporu Suret Tasdik 
İşlemleri yapılmıştır. 

 
 
 
 

Çeşitli Konularda Tanzim Edilen Ekspertiz Raporları  
 
 
Kasım ayında Belge Servisi, Merkez tarafından 86 
adet, Çayırova Temsilciliği tarafından 94 adet, 
Dilovası Temsilciliği tarafından 46 adet ve Gebze 
Temsilciliği tarafından 80 adet olmak üzere;  
firmaların talepleri üzerine çeşitli konularda 
toplam 306 adet belge/ekspertiz raporu tanzim 
edilerek ilgililere verilmiştir.  
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BELGE HİZMETLERİ VE TEMSİLCİLİK ÇALIŞMALARI 
 

Onaylanan Dolaşım Belgeleri  
 
Kasım ayında Belge Servisi tarafından toplam 2.051 adet ATR, EUR1, Form ABC, Form A 
onaylanmışolup, aylık onay miktarları aşağıda sunulmuştur.  
 

Belge Çeşidi Ülkeler Onay 
Sayısı 

ATR Dolaşım  
Belgesi  

AB Ülkelerine yapılan Sanayi ve İşlenmiş Tarım 
Ürünleri ihracatı 

879 

Eur1 Dol.  
Sertifikası 

EFTA ülkeleri,  

 Serbest Tic. Anlaşması ülkeleri(STA) 

 AB’ne ihraç edilen işlenmemiş tarım ürünleri 

 AB’ne ihraç edilen AKTC ürünleri 

490 

Form ABC 
(Menşe Şah.) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) dışında kalan 
ülkeler  

668 

Form A 
(Özel Menşe 
Şahadetnamesi) 

GSP(Genelleştirilmiş Tercihler Sistemi) kapsamında 
Türkiye’ye taviz tanıyan ülkelere yapılan ihracat   

14 

 TOPLAM 2.051 

 
 
 
 
 
*Uluslarararası dış ticarette kullanılan Belgelerin boş 
form satışlarına Kasım ayında da devam edilmiştir.  
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